
Protokół z posiedzenia 
Komisji Planowania i Finansów
Rady Miejskiej w Zabłudowie

 w dniu 4 maja 2016r 

W posiedzeniu uczestniczą:

• Komisja (zgodnie z załączoną lista obecności),

• Burmistrz – Adam Tomanek,

• Zastępca burmistrza – Wiesław Dabrowski,

• Inspektor –Marta Goralewska,

• protokolant – Joanna Jakoniuk.

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca Komisji – pani Dorota Brańska.

Przystąpiono do przyjęcia  porządku obrad.  Porządek obrad o  n/w treści  przyjęty  został  przez
komisje jednogłośnie.

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Wydanie  opinii  do  projektu  uchwały   o  zmianie  uchwały  Nr  XII/96/2015  w  sprawie

określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi składanej  przez właścicieli  nieruchomości  położonych na terenie  Gminy
Zabłudów.

4. Wydanie  opinii  do  projektu  uchwały sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty
za pojemnik.

5. Wydanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XIII/102/2016 Rady
Miejskiej  w  Zabłudowie  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego

6. Wydanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XIII/103/2016 Rady
Miejskiej  w  Zabłudowie  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego;

7. Wydanie  opinii  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Zabłudów  na
2016r

8. Wolne wnioski;
9. Zamknięcie posiedzenia.

Po przyjęciu porządku obrad, Komisja przystąpiła do jego realizacji.

Na wstępie głos zabrała inspektor Marta Goralewska, która omówiła projekty uchwał 
związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi. Refaerująca wyjaśniła, iż wprowadzenie 
zmian wynika z konieczności uchybień wskazanych w rozstrzygnięciach nadzorczych Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Białymstoku



Radny Mariusz Turczewski zaproponował, aby Komisja, korzystając z okazji  pochyliła się
nad wysokością stawek opłat za gospodarowanie odpadami. Radny przypomniał obecnym, iż na jednej
z  sesji  radni  stwierdzili,,  iż  należy  przeanalizować  wysokości  stawek  i  uwzględnić  liczebność
gospodarstw domowych z zastosowaniem skali degresywnej.

Kierownik Lech Krzymiński zasugerował, aby sprawa ta zająć sięw późniejszym czasie, gdyż obecnie
nie  wiadomo ,  czy obowiązujące stawki będą pokrywać koszty funkcjonowania systemu. Ponadto
zwrócił  uwagę  na  fakt,  iż  obecnie  preferencyjne  stawki  za  wywóz  odpadów  przysługuja  tym
gospodarstwom domowym, w których zamieszkuje 6 i więcej osób. Rozszerzenie uprzywilejowanej
grupy  na  rodziny  5  osobowe  spowoduje,  że  ciężar  utrzymania  systemu  zostanie  przesunięty  na
pozostałe rodziny.

Radny Jan Borowski prosił o wyjaśnienie kwestii związanych z pojęciem gospodarstwa domowego w
rozumieniu przepisów o pomocy społecznej oraz ustawy o gospodarowaniu odpadami.

Inspektor Marta Goralewska wyjaśniła, że pojęcie to w obu wskazanych przez rtadnego przypadkach
jest  rozumiane  zupełnie  inaczej.  W  przypadku  gospodarowania  odpadami  chodzi  o  liczbę  osób
zamieszkujących na danej posesji.

Komisja  Planowania  i  Finansów  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  zmieniającej
uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Zabłudów. Pozytywna opinie
wydano również do projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik.  Jak wynika z
uzasadnienia do projektu ,  wprowadzone zmiany mają na celu scalenie w jednym akcie prawnym
wszystkich dotychczasowych zmian w uchwale oraz wprowadzenie prawidłowej wysokości stawki
opłaty za jednorazowy wywóz za pojemnik.

Realizując  porządek  obrad  Komisja  wydała  jednogłośnie  pozytywne  opinie  do  projektów
uchwał:

• w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr  XIII/102/2016  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
powiatowi białostockiemu na realizacje zadania „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr
1485B  na  odcinku  Łubniki  –  Zwierki”.  Zmiany  wprowadzono  jedynie  w  brzmieniu  nazwy
finansowanego zadania;

• w sprawie zmian w uchwale w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu
na realizacje zadania „Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi
powiatowej Nr 1488B Zabłudów – Kowalowce - Nowosady”.  Wsparcie finansowe na realizacje
w/w zadania inwestycyjnego po zmianach wyniesie 55 000 zł.

Burmistrz przedstawił uzasadnienie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2016
rok. 

Radny Maciej Rogucki prosił o doprecyzowanie, na jaki cel rozdysponowano nadwyżkę środków
finansowych na zadaniu „Przebudowa il. Polnej’. 

Radny po wysłuchaniu wyjaśnień burmistrza wyraził  zaniepokojenie faktem, iż środki z własnych
dochodów majątkowych przesunięte zostaną na wydatki bieżące.

Burmistrz zadeklarował, iż na sesji przedstawi pełną argumentację planowanych zamierzeń.



Komisja liczba głosów 6 „za” 6 głosów „wstrzymujących” wydała opinie pozytywna do projektu
budżetu w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2016 rok.

W punkcie pn. „Wolne wnioski” jako pierwszy głos zabrał radny Paweł Dobiecki, który zwrócił 
się do burmistrza z następującymi pytaniami:

1) Czy ogłoszono już przetarg na budowę PSZOK?
2) Czy zgłoszone przez gminę projekty  na termomodernizację świetlic uzyskały 

dofinansowanie?
3) Czy modernizacja oświetlenia ulicznego obejmie całą gminę?

W odpowiedzi na powyższe pytania burmistrz poinformował, że w kwestii związanej z budową 
PSZOk planuje realizować projekt partnerski z gminami Łomża i Wysokie Mazowieckie. Rozwiązanie
takie pozwoli na realizację zadania, które będzie mniej uciążliwe dla budżetu gminy.  Złożone wnioski
o dofinansowanie termomodernizacji świetlic wiejskich niestety nie uzyskały dofinansowani, w  
związku z czym gmina poszukuje innych źródeł, z których można by było pokryc część  kosztów 
remontu świetlic. Modernizacja lamp oświetleniowych rozpocznie się od tych miejscowości, w 
których światło świeci się przez cała noc. W następnej kolejności wymieniane  będą lampy sodowe w 
innych wsiach.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  przewodnicząca  Komisji  –  Dorota  Brańska
dokonała zamknięcia posiedzenia.

Przewodnicząca Komisji
Planowania i Finansów

Dorota Brańska

Protokolant 
Joanna Jakoniuk


